

التاريخ: ١١ مايو ٢٠٢١م

الافاضل بورصة مسقط

تحية طيبة وبعد ،،،

Sub. Omantel signs agreement to sell its tower infrastructure in Oman to Helios Towers for US\$575 million

We would like to announce that Oman Telecommunications Company S.A.O.G (Omantel) today will enter into an agreement to sell its passive mobile tower infrastructure assets to Helios Towers plc ("Helios Towers") for a cash consideration of US\$575 million.

Under the agreement, Omantel will sell only its passive mobile infrastructure assets comprised of 2,890 towers in the country and enter into a long-term master services agreement to continue to utilize the tower assets. Against the service fee to be paid to Helios Towers, Omantel will eliminate certain direct network operating costs and through the build-to-suit arrangement avoid passive infrastructure capex for new sites. Besides, utilization of sale proceeds for debt reduction will lead to finance cost savings. Omantel will retain full ownership and control of its active network and spectrum as well as its software, technology and intellectual property with respect to managing its networks.

الموضوع: عمانتل توقع إتفاقية لبيع البنية الأساسية غير النشطة للأبراج التابعة للشركة مع شركة هليوس تاور مقابل ٧٥ مليون دولار أمريكي

نود الإعلان بان الشركة العمانية للاتصالات شمع ع (عمانتل) ستوقع اليوم على اتفاقية لبيع البنية الأساسية غير النشطة لأبراج الاتصالات المتنقلة مع شركة هيلوس تاور بي سي أل (هيلوس تاور) مقابل ٥٧٥ مليون دولار أمريكي نقدا.

وبموجب الاتفاقية ستبيع عمانتل أصول البنية الأساسية غير النشطة لأبراج شبكة الاتصالات المتنقلة المملوكة لها والمكونة من ٢,٨٩٠ برجا في السلطنة وستدخل في أتفاقية رئيسية طويلة الأمد تستمر عمانتل بموجبها في أستغلال هذه الأصول و ذلك مقابل رسم للخدمات ستدفعه عمانتل لهليوس تاور ، مما سيمكن عمانتل من التخلص من بعض التكاليف التشغيلية المباشرة للشبكة، وتفادي التكاليف الرأسمالية للمواقع الجديدة ،كما أن استغلال عائد البيع في خفض المديونية سيحقق وفرا في تكاليف التمويل، وستحتفظ عمانتل بموجب هذه الإتفاقية بالملكية الكاملة والتحكم في شبكتها النشطة ونطاق الطيف الترددي إضافة إلى البرمجيات والتقنيات والملكية الفكرية المتعلقة بإدارة شبكاتها.



The agreement contemplates the sale of 2,890 mobile towers with a lease and service contract for a period of 15 years with renewal options. Helios Towers has also committed to building a minimum of an additional 300 new towers over the next 7 years.

Sales proceeds will be used for deleveraging, support strategic investments in next generation advanced technologies and capabilities enhancement.

The transaction is subject to conditions precedent, including, inter-alia, the approval of Telecommunications Regulatory Authority of Oman and other statutory authorities in Oman, as may be applicable. We expect to conclude the transaction by the end of 2021.

وتنص الاتفاقية علي بيع ٢,٨٩٠ برجا للاتصالات المتنقلة والدخول في عقد إيجار وخدمات مدته ١٥ عاما يتضمن خيار للتجديد لمدد أخرى، كما ستلتزم هيليوس تاور بموجب الاتفاقية ببناء ما لا يقل عن ٣٠٠ برجا جديدا خلال ٧ سنوات القادمة.

وسيتم أستخدام عوائد البيع في خفض المديونية، ودعم الاستثمارات الاستراتيجية في الجيل القادم من التقنيات المتقدمة، وتعزيز القدرات التشغيلية للشركة. علما بأن هذه الصفقة معلقة على استيفاء بعض الاشتراطات من بينها موافقة هيئة تنظيم الاتصالات وغيرها من الجهات المختصة ذات العلاقة في السلطنة وفقا لما تقتضيه القوانين واللوائح النافذة، ويتوقع استكمال الاشتراطات اللازمة لنفاذ الاتفاقية بنهاية العام الجاري ٢٠٢١م.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،،،



